

中國文化大學碩士班學位審定表

- 一、院系所組：社會科學院 行政管理學系國家發展與中國大陸碩士班 國家發展組
- 二、授予學位：法學碩士
- 三、適用年度：115 學年度起入學新生適用
- 四、最低畢業學分數：30 學分
- 五、承認他所（含國內、外）學分數：4 學分(外籍生因情況特殊，如欲修習他所課程（含國內、外）超過 6 學分者，應先由所長審核同意，方能修習且承認為畢業學分數中。)
- 六、必修科目：

科目代號	科目名稱	學分數	時數	備註(說明)
3244	社會科學研究方法	2	2	
A241	研究設計與論文寫作	2	2	
A907	台灣發展經驗的理論與實際	2	2	
D838	全球化理論與國家發展	2	2	
J167	國家發展理論與實際	2	2	
	合計	10	10	

- 七、基礎學科：(以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者，入學後須補修底下之基礎學科)

科目名稱	學分數	時數	備註(說明)
<u>無</u>			
合計			

- 八、申請學位論文考試規定

1. 依本校「博碩士班學位論文考試辦法」辦理。
2. 其他規定：
 - (1) 畢業論文大綱需提本碩士班研撰計畫審查通過。
 - (2) 參與學術活動八場，旁聽口試二場。
 - (3) 發表至少一篇公開具審查或評論之研討會論文或是透過移地教學發表一篇研討會論文。
 - (4) 以同等學力入學者必須另外修習「政治學與台灣政治發展」、「社會學與台灣社會發展」、「經濟學與台灣經濟發展」三門課，但若已修習相關課程者，可以申請抵免。

Requirements Check Form for Master's Degree, Chinese Culture University

1. Academic Institute : College of Social Sciences Master Program, Graduate Institute of National Development and Mainland China Studies National Development Program

2. Degree : Master of Arts

3. Appropriate year : For 2026 academic year entrance

4. Minimum credit hours for graduation : 30 credits

5. Transferable graduate credits from other departments/colleges : 4 credits (For international students, if special circumstances require taking more than 6 credits from other institutions, approval from the Director of the Institute is required before such courses may be recognized as graduation credits.)

6. Required Courses :

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
3244	SOCIAL SCIENCE RESEARCH METHODS	2	2	
A241	RESEARCH DESIGN AND ESSAY WRITING	2	2	
A907	THE THEORIES OF NATIONAL DEVELOPMENT AND THE CASE OF TAIWAN	2	2	
D838	GLOBALIZATION AND NATIONAL DEVELOPMENT	2	2	
J167	THEORIES AND PRACTICE OF NATIONAL DEVELOPMENT	2	2	
	Total Credits	10	10	

7. Prerequisite Courses (For students admitted with equivalent qualifications or from unrelated academic backgrounds, supplementary foundation courses may be required after admission)

Course Code	Course	Credits	Hours	Remarks
	Total Credits			

8. Provisions relating to the Thesis Examination :

1. In accordance with the University's "Regulations for Master's and Doctoral Thesis Examinations."

2. Other requirements:

- (1) Thesis proposal must be reviewed and approved by the Institute's Research Proposal Committee.
- (2) Attend at least 8 academic activities and audit at least 2 thesis oral defenses.
- (3) Publish at least one conference paper that has undergone review/commentary, or present one conference paper through field study programs.
- (4) Students admitted with equivalent qualifications must additionally take the following three courses:
 1. POLITICAL SCIENCE AND POLITICAL DEVELOPMENT IN TAIWAN CONSTITUTIONAL POLITICS BETWEEN TAIWAN & CHINA
 2. SOCIOLOGY AND SOCIAL DEVELOPMENT IN TAIWAN
 3. ECONOMICS AND ECONOMIC GROWTH IN TAIWAN